

《高考英语听力高频场景词汇之工作与职业（2）》

高考英语听力不计入高考总分，但是，各大高校在录取的时候，会参考考生的听力成绩，总的说来，高考英语听力也是比较重要的一部分。想要获取好的听力成绩，平时要注意高频词汇的积累。



1、Manager 经理

The manager is responsible for leading the team and achieving the company's goals.

经理负责领导团队并实现公司的目标。

2、HR Manager 人事经理

The HR Manager is responsible for招聘和培训新员工，以及处理员工福利问题。

人事经理负责招聘和培训新员工，以及处理员工福利问题。

3、General Manager 总经理

The General Manager has overall responsibility for the operations of the company.

总经理全面负责公司的运营。

4、Client 客户

Our main client is a large multinational company.

我们的主要客户是一家大型跨国公司。

5、Part-time Job 兼职工作

I work part-time as a tutor to earn extra income.

我兼职做家庭教师来赚取额外的收入。

6、Full-time Job 全职工作

I have a full-time job as a teacher at a high school.

我在一所高中担任全职教师。

7、Psychologist 心理学家

Psychologists study the mind and behavior of humans.

心理学家研究人类的心理和行为。

8、Principal 校长

The principal of the school is responsible for the overall operation of the school.

学校的校长负责学校的整体运营。

9、Professor 教授

She is a professor of English at the university.

她是大学里的英语教授。

10、Teacher 教师

My mother is a teacher at a primary school.

我妈妈是一所小学的老师。

11、Policeman 警察

The policeman was patrolling the streets of the city.

警察在城市的大街小巷巡逻。

12、Firefighter 消防员

Firefighters are brave men and women who risk their lives to save others.

消防员是英勇无畏、舍生忘死的男男女女。

13、Assistant 助理

She is the assistant to the managing director of the company.

她是公司总经理的助理。

14、Receptionist 接待员

The receptionist greeted me with a smile when I walked into the office.

接待员微笑着迎接我走进办公室。

15、Typist 打字员

She is a fast typist and can type 100 words per minute.

她打字很快，每分钟能打100个字。

16、Cashier 出纳员

The cashier counted the money in the till at the end of the day.

收银员在一天结束时清点抽屉里的钱。

17、Lawyer 律师

My father is a lawyer and he often represents clients in court.

我父亲是一名律师，经常在法庭上代理客户出庭。

18、Editor 编辑

The editor carefully proofread the manuscript before it was published.

编辑在出版之前仔细校对了手稿。

19、Reporter/Journalist 记者

The reporter interviewed several witnesses to the incident.

记者采访了该事件的几位目击者。

20、Author 作者

The author has written several books on the subject.

作者已经写了多本关于这个主题的书籍。

21、Writer 作家

She is a prolific writer and has published numerous books.

她是一位多产的作家，出版了多本书籍。

22、Artist 艺术家

The artist used a variety of media in his creative work.

艺术家在创作中使用了多种媒介。

23、Pianist 钢琴家

The pianist performed a breathtaking performance at the concert.

钢琴家在音乐会上表演了一场令人惊叹的演出。

24、Photographer 摄影师

The photographer captured the beauty of the landscape in his images.

摄影师在他的照片中捕捉到了风景的美丽。

25、Painter 画家

The painter used a palette knife to apply paint to the canvas.

画家使用调色刀将颜料涂抹在画布上。

26、Musician 音乐家

The musician played a haunting melody on his violin.

音乐家用小提琴演奏了一段令人难以忘怀的旋律。

27、Singer 歌唱家

The singer has a powerful voice and captivating stage presence.

歌唱家嗓音洪亮，舞台表现力强。

28、Designer 设计家

The designer created a unique and innovative concept for the fashion show.

设计师为时装秀创造了一个独特而新颖的概念。

29、Scientist 科学家

The scientist conducted experiments to test his theory.

科学家进行实验来检验他的理论。

30、Engineer 工程师

The engineer designed a bridge that could withstand earthquakes.

工程师设计了一座能够经受住地震的桥梁。

31、Actor/Actress 男演员/女演员

The actor/actress has won numerous awards for his/her performances.

这位男演员/女演员因他/她的表演赢得了许多奖项。

32、Architect 建筑师

The architect designed a modern and sustainable building.

建筑师设计了一座现代化且可持续发展的建筑。

33、Chef 厨师

The chef prepared a delicious meal for us using only fresh ingredients.

厨师只用新鲜食材为我们准备了一顿美味佳肴。

34、Educational Background 教育背景

She has an MBA and a Bachelor's degree in Business Administration.

她拥有工商管理硕士学位和本科学位。

35、Retire 退休

My grandfather retired after working for the same company for 40 years.

祖父在同一家公司工作了40年后退休了。

36、Break 短暂休息

After a long day at work, she took a break to have a cup of coffee.

工作一整天后，她休息了一下，喝了杯咖啡。